



Video-Botschaft 26 von Prof. Oliver Günther, Präsident der Universität Potsdam 23. Februar 2022

Liebe Studierende!
Liebe Kolleginnen und Kollegen!
Meine Damen und Herren!

Das Wintersemester 2021/22 neigt sich dem Ende zu, die Vorlesungszeit ist vorbei. Wir haben gerade erst vor einigen Tagen eine Umfrage auf den Weg gebracht, um zu sehen, wie die coronabedingten Maßnahmen bei Ihnen, liebe Studierende und liebe Dozierende, ankamen. Das Echo war recht positiv, insbesondere gab es eine breite Mehrheit für unseren 2G-Ansatz. Gleichzeitig wurde aber auch der Wunsch geäußert, mehr Hybrid-Formate auch in Zukunft anzubieten. Das sind Wünsche und Anliegen, denen wir in der Planung für die kommenden Semester gerne nachkommen. Was das Sommersemester angeht, so wissen wir seit heute, dass die Pandemie-Entwicklung so positiv aussieht, dass wir im Sommersemester wieder auf 3G umstellen können: geimpft, genesen oder getestet. Das hatten wir ja schon erprobt. Wir gehen auch davon aus, dass wir unsere Räume wieder voll auslasten können. Was wohl bleibt, ist die Maskenpflicht, aber ansonsten hätten wir im Sommersemester dann wieder einen fast vollwertigen Präsenzbetrieb in der Planung.

Zuletzt noch eine gute Nachricht: Das Times Higher Education Ranking (THE), ein international renommiertes Hochschulranking, hat seine Ergebnisse für die so genannten „Young Universities“ gerade publiziert. „Young University“ heißt weniger als 50 Jahre alt. Wir konnten weltweit unter über 500 Universitäten einen 28. Platz erringen. Deutschlandweit ist das Nummer 1. Darüber freuen wir uns sehr und es zeigt, dass wir trotz Corona in der Forschung, in der Lehre und im Transfer gut vorankommen. Dafür vielen Dank. Ich wünsche Ihnen alles Gute für die anstehenden Prüfungen und natürlich schon jetzt einen guten Start in ein Sommerpräsenzsemester 2022!

Dear students!
Dear colleagues!

The Wintersemester 2021/22 is almost over, lectures and seminars are finished and we are now busy doing examinations. We have performed a survey among students, how they – how you perceived this Wintersemester given the Corona situation. Overall the feedback has been positive: Most of you agreed with us, that 2G was the right solution for us starting in January. Nevertheless of course, there was also some criticism in some requests to continue also in the following semester with more hybrid formates. And of course, to facilitate as much face to face teaching as possible, because as we all know academic teaching is based on being present here on campus and on meeting each other. That is exactly we are also planning for the summer semester 2022. As we heard today from the federal and state government, we expect to switch back to 3G – starting the summer semester 2022. That means, you have to be either vaccinated or recovered or tested. This is a result of the overall positive development of the pandemic and we will be happy to implement starting April 2022. This will hopefully also allow us as many formates face to face. We will also be able to use our lecture halls, our

facilities, up to 100 percent. The only thing, that remains in force is the requirement to wear masks. But I think overall it looks good for the summer semester 2022.

Let me also conclude with a piece of good news regarding international rankings: You may have heard from the Times Higher Education (THE), a ranking which is an international ranking performed every year. They have a special category for young universities. Young universities are universities less than 50 years old. Over 500 universities have been ranked and we ended up on rank 28, which is very good on a global scale. Germany wide that makes us the young university number 1. That shows that despite Corona we made good progress regarding our teaching, or research and our technology transfer. Thanks to all of you for sticking with us through the pandemic and I am looking forward to meeting many of you face to face here on campus starting April of this year.